
 

  1  

CLAUSTRE 
 

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL DIA 22 DE DESEMBRE DE 2020 
 
 
 
A  les  12  h  del  dia  22  de  desembre  de  2020,  es  reuneix,  en  sessió  extraordinària  i 
virtual, a la sala d’actes del Rectorat i via Youtube i Teams, el Claustre de la Universitat 
Autònoma  de  Barcelona,  sota  la  presidència  del  rector,  Javier  Lafuente  Sancho. 
Assisteixen  a  la  reunió  els  membres  assenyalats  a  l’annex  núm.  1.  S’han  excusat 
d’assistir‐hi els membres assenyalats a l’annex núm. 2. No hi assisteixen els membres 
assenyalats a l’annex núm. 3.  
 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Situació de la UAB i línies prioritàries d’actuació de l’Equip de Govern per al 2021 
2. Torn obert de paraules 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
El  rector  obre  la  sessió,  dona  la  benvinguda  als  membres  del  Claustre  i,  tot  seguit, 
passa  la  paraula  al  moderador,  Enric  Marín,  que  explica  el  desenvolupament  de  la 
sessió d’avui,  ja que es  tracta d’una sessió extraordinària, monogràfica  i  informativa. 
Explica  que  la  mesa  del  Claustre  va  acordar  que  no  es  presentessin  peticions 
d’ampliació de  l’ordre del dia amb el benentès que al  torn de paraules  ja es podran 
plantejar les qüestions que es considerin pertinents. Diu que, com que es tracta d’un 
Claustre  virtual,  això  implica  alguns  canvis  en  el  desenvolupament  de  la  sessió:  els 
membres  del  Claustre  s’han  de  connectar  a  la  reunió  a  través  de  l’enllaç  que  es  va 
enviar i, pel que fa a les intervencions, han de demanar la paraula a través del xat per 
poder comprovar la identitat de la persona que intervé i en representació de qui parla. 
Informa  que  també  s’ha  habilitat  el  canal  de  Youtube  per  permetre  l’assistència  de 
convidats. Explica que només hi ha un punt previst a l’ordre del dia i que és informatiu, 
i que per tant no es preveu cap votació. 
 
Tot seguit, pren la paraula el rector i es passa al primer punt de l’odre del dia. 
 
 
 
1. Situació de la UAB i línies prioritàries d’actuació de l’Equip de Govern per al 2021 
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El rector explica el motiu d’aquest Claustre extraordinari: des de la presa de possessió 
de  l’Equip  de  Govern,  la  intenció  era,  com  diu  el  Reglament  del  Claustre,  fer  un 
Claustre ordinari el primer  trimestre del  curs 2020‐2021, però quan es van mirar  les 
dates disponibles  i tenint en compte que el mandat dels membres electes de l’actual 
Claustre finalitzava el 15 de desembre passat, ja no hi havia temps material per fer un 
Claustre ordinari (s’hauria d’haver convocat el mateix dia de la presa de possessió del 
rector) i, per aquesta raó, es va decidir fer una sessió extraordinària abans de finalitzar 
l’any 2020 per parlar de  la  situació actual de  la UAB  i  per plantejar  als  claustrals  els 
compromisos del nou equip de govern per a l’any 2021.  
 
El  rector  informa  que,  una  vegada  hagin  acabat  els  exàmens  del  primer  semestre, 

s’iniciarà el procés electoral per triar els representants al Claustre de tots els col∙lectius 

de la UAB (estudiants, PAS i PDI). 

El rector canvia de tema i explica la situació de la COVID‐19. Recorda que el passat 5 de 
desembre  es  va  publicar  la  Instrucció  19/2020  per  la  qual  es  fixaven  els  criteris 
d’aplicació a la UAB de les mesures en matèria de salut pública per a la contenció de la 
pandèmia de COVID‐19 al territori de Catalunya. Diu que aquesta instrucció serà vigent 
fins al dia 11 de gener de 2021 i que se’n farà una de nova després de les vacances de 
Nadal. Explica que el cap de setmana passat, per segona vegada consecutiva, en  lloc 
d’avançar, es va retrocedir en el pla de desescalada, i que les previsions no són bones 
de cara al futur més proper. Comunica que, en una reunió del Consell Interuniversitari 
de Catalunya,  la Secretaria d’Universitats  i Recerca va  informar que s’ha arribat a un 
acord  amb  el  Departament  de  Salut  per  introduir  la  docència  universitària  en  les 
diferents fases de desescalada, i que en una reunió amb Josep Maria Argimon, director 
gerent  de  l’ICS,  el  rector  va  fer‐li  arribar  que  creu  necessari  que  hi  hagi  més 
presencialitat a  la Universitat  i simultàniament va demanar  instaurar un procediment 
de monitoratge dels casos dins de les universitats, i es va posar a la seva disposició en 
aquest aspecte. 
 
El rector avança que té previstes entrevistes personals amb el conseller d’Universitats, 

Ramon Tremosa,  i el 14 de gener amb  la consellera de Salut, per parlar de diferents 

temes,  però  sobretot  per  parlar  de  l’efecte  de  la  pandèmia  en  la  formació  dels 

estudiants de la UAB. 

Finalment,  explica  que  l’Equip  de  Govern  ha  preparat  un  comunicat  a  favor  de  la 

presencialitat, que es farà públic en tornar de les vacances de Nadal, per reivindicar la 

UAB  com  la  universitat  presencial  que  és,  una  universitat  on  la  vida  al  campus  és 

fonamental  i  insubstituïble,  perquè  promou  la  interacció  i  la  socialització 

indispensables per a l’aprenentatge i el creixement integrals de les persones que està 

formant. 

Pel  que  fa  a  la  situació  econòmica,  informa  que  l’Equip  de  Govern  ha  denunciat 
públicament la situació de subfinançament de la UAB des de 2016. Explica que, degut a 
la  congelació  del  model  de  finançament  del  sistema  públic  universitari  català,  la 
situació s’ha anat complicant encara més i l’any 2018 es va arribar a produir un dèficit 
de 3,3 milions, que va portar a la declaració d’aquest mateix Claustre del 30 de maig de 
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2019.  Informa  que,  tot  i  això,  l’any  2019,  aprofitant  uns  ingressos  patrimonials 
extraordinaris, es va aconseguir ajustar el pressupost. 
 
Aquest any, 2020, gràcies als fons COVID‐19 de 3,8 milions d’euros, hi ha una previsió 

de  tancament  d’aproximadament  600.000  €  de  dèficit,  però  encara manca  despesa 

pendent d’executar per aproximadament 1,5 M€, és a dir que, si  finalment no es pot 

executar  enguany,  es  tindrà  aquesta  quantitat  addicional  per  a  l’any  2021  com  a 

despesa. 

Comunica  que,  per  a  l’any  2021,  el  secretari  d’Universitats  va  informar  que  la  UAB 

disposarà de fons addicionals, encara sense concretar‐ne la quantitat, però al voltant 

del 75 % del que la UAB ha rebut aquest 2020 del fons COVID‐19. Diu que també hi ha 

la possibilitat d’iniciar un nou model de finançament del PNSC, en el qual es produiria 

una inclusió total o parcial del creixement vegetatiu. Explica que això implicaria que els 

increments en les despeses derivades dels sous per l’envelliment del personal (triennis, 

quinquennis,  etc.)  quedessin  cobertes,  totalment  o  parcialment,  cosa que  en  aquest 

moment no passa. 

 
Respecte del PAS i del PDI de la UAB, el rector els agraeix públicament l’esforç titànic 
que han fet per mantenir les diferents tasques i activitats de la Universitat en aquesta 
situació de crisi sanitària  i econòmica. Diu que, per valorar tot aquest esforç, s’ha de 
tenir  en  compte  que  el  canvi  es  va  fer  d’un  dia  per  l’altre,  i  que  aquest  canvi  va 
comportar que tothom passés a treballar des de casa, moltes vegades sense mirar el 
rellotge per donar resposta a situacions concretes. Recorda que, en aquest canvi, tots 
els  col∙lectius  hi  han  ajudat:  l’alumnat  ha  deixat  de  tenir  les  classes  com  estaven 
previstes  i  ha  hagut  de  canviar  de  rutines  i  horaris  de  treball;  el  personal 
d’administració ha hagut de treballar des de casa, posant tots els esforços personals i 
tecnològics  per  donar  resposta  a  les  necessitats  de  l’organització;  el  personal  dels 
diferents  serveis  ha mantingut  els  serveis mínims  imprescindibles  sense descuidar  la 
salut; el personal dels  serveis  informàtics ha posat a disposició de  la  institució  tot el 
seu temps i coneixements per aconseguir que el sistema continués funcionant, en unes 
condicions  completament  diferents  de  les  d’abans  de  la  pandèmia,  i  finalment  el 
professorat,  que  tenia  tota  la  docència  preparada  per  treballar  presencialment  amb 
l’alumnat,  ha  hagut  de  preparar  els  materials  i  els  procediments  per  impartir  la 
mateixa docència de manera virtual i en un temps rècord.  
 
També  informa  que  s’ha  signat  el  calendari  laboral  per  al  PAS,  que  implica  el 

restabliment  de  la  jornada  de  35  hores  setmanals,  que  s’està  treballant  per  tal  de 

millorar  la conciliació de  la vida  laboral  i  familiar  i que, en aquest sentit, s’ha fet una 

proposta  per  tal  de  flexibilitzar  la  franja  del  migdia,  perquè,  tenint  en  compte  les 

necessitats del servei, la pausa del dinar deixi de ser obligatòria. 

S’està treballant la campanya «Cuidem‐nos a la UAB», que és de vital importància per 

quan la comunitat universitària es reincorpori a les aules, a les oficines i als serveis. 

El rector comenta que, pel que fa a la situació de la recerca, l’any 2020 ha estat un any 
excepcional, i que també ho han estat els resultats obtinguts. Considera que ara és el 
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moment  de  tornar  a  agrair  als  grups  de  recerca  que  es  posessin  a  disposició  de  la 
societat per col∙laborar amb el programa Orfeu I i II, tot oferint les seves capacitats, els 
seus laboratoris i els seus equipaments. 
 
Diu  que,  en  canvi,  un  aspecte  que  ha  demostrat  ser  insuficient  és  la  situació  de  les 
infraestructures tecnològiques, malgrat els esforços fets els últims anys. Anuncia que a 
principis de l’any 2021 es passarà de tenir una connexió a Internet via anella científica 
de 5 gigabytes per segon a dues connexions redundants de fibra de fins a 100 GBps, 
amb un  sistema escalable en  funció de  les necessitats.  El  rector  insisteix que aquest 
àmbit requereix inversions continuades per no perdre el ritme dels canvis tecnològics i 
les  necessitats  de  la  comunitat  universitària  i  que,  després  d’anys  de  manca 
d’inversions per falta de finançament, és necessari invertir a renovar i modernitzar.  
 
En  el  sector  de  les  TIC,  informa que  l’Equip  de Govern  es  proposa  fer  les  inversions 
següents en funció de la disponibilitat pressupostària: 

 Actualització  tecnològica  de  servidors  centrals  més  flexibles,  més  resistents  i 
més funcionals. 

 Plataforma  d’anàlisi  multifuncional  de  dades  corporatives  a  l’abast  per  a 
qualsevol  necessitat  d’anàlisi  a  l’hora  de  prendre  decisions;  per  exemple: 
transparència, rendició de comptes, etc. 

 Constel∙lació  de  serveis  interoperables:  connectar  tots  els  programaris 
corporatius per tenir processos més àgils i de més valor afegit. 

 Digitalització de processos i procediments: eliminar o disminuir papers, tràmits i 
terminis, i facilitar i enriquir l’activitat administrativa. 

 Sistema  de  gestió  i  administració  amb  control  de  qualitat,  per  augmentar 
l’eficiència i garantir un bon servei a la ciutadania. 

 
Tot  seguit,  el  rector  presenta  el  Pla  d’acció  de  l’Equip  de  Govern  i  els  objectius 
estratègics per a l’any 2021 (annex núm. 4), que impliquen un compromís adquirit amb 
tota la comunitat. Explica que s’ha fet coordinadament amb la Gerència. A continuació, 
detalla  cadascun  dels  objectius  fixats  per  al  2021  i  sobre  els  quals  s’haurà  de  retre 
comptes al Claustre. 
 
Acaba la intervenció esmentant els grans projectes que té l’Equip de Govern, que són 
els següents: 

 Accions fetes en el pla de desplegament territorial (Cerdanyola, Sabadell, Sant 
Pau). 

 Presentació de projectes per aconseguir fons europeus (Next Generation). 

 Seguiment  de  la  situació  dels  estudis  de Medicina  compartits  amb  la  UPC  a 
l’Hospital del Mar. 

 En  l’entorn  del  Parc  de  l’Alba,  fa  uns  anys  que  es  treballa  per  veure  com 
interactuar amb els diferents actors del territori. Tot aprofitant la convocatòria 
que es preveu de Next Generation de fons europeus COVID‐19, s’està treballant 
en  dos  projectes  (un  de  liderat  per  la UAB  i  un  altre  de  liderat  pel  Sincrotró 
ALBA). 

 El  projecte  liderat  per  la  UAB  del  Districte  B‐30  per  a  la  recuperació,  la 
transformació  i  la  resiliència  dels  futurs  motors  socioeconòmics.  Aquest 
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projecte està gestionat pel consorci Districte B‐30 que està format per la UAB, 
Eurecat, el CREAF, la CECOT i l’Ajuntament de Cerdanyola. 

 El projecte ALBA Science, Technology and Innovation Park (ASTIP), gestionat pel 
ALBA  managed  by  CELLS,  Eurecat,  l’IBMB  (Institut  de  Biologia  Molecular  de 
Barcelona del CSIC), l’ICMAB (Institut de Ciència de Materials de Barcelona del 
CSIC), l’ICN2 (Fundació Institut Català de Nanociència i Nanotecnologia) i l’IFAE 
(Institut de Física d’Altes Energies de la UAB). 

 
El rector dona pas al torn obert de paraules. 
 
El moderador recorda que s’ha de demanar la paraula a través del xat del Teams i que 
s’ha d’especificar si s’intervé a títol personal o col∙lectiu, a quin col∙lectiu es pertany i el 
nom de la persona que intervé. Informa que es disposa de cinc minuts per intervenció. 
 
El moderador obre un primer torn de paraules. 
 
La primera paraula és per a  Jordi Bartolomé Filella, que  intervé a  títol  individual, del 
col∙lectiu de PDI. Demana si hi ha un pla per ajustar els desequilibris entre funcionaris i 
laborals.  També  demana  si  hi  haurà  un  programa  de  sabàtics.  Finalment,  pregunta 
sobre els problemes de funcionament de l’aplicació EGRETA. 
 
La  segona  paraula  és  per  a  Jordi  Gassiot  Pintori,  que  intervé  en  representació  de  7 
claustrals del col∙lectiu de PAS. Diu que li preocupa el tema de la seguretat i la salut, la 
informació que es dona i els interlocutors. També pregunta si es farà alguna cosa per 
complir els acords del Claustre. Finalment, fa una pregunta sobre l’RLT. 
 
La  tercera paraula és per a Gabriel  Izard Granados, que  intervé a  títol  individual, del 
col∙lectiu de PDI. Agraeix al rector  la presentació feta. Vol saber si, quan la COVID‐19 
ho permeti, es continuaran fent programes com l’Study Abroad per acollir estudiants 
estrangers.  També  comenta  que  li  ha  agradat  molt  que  els  màsters  propis  tinguin 
criteris  de  qualitat  i  vol  saber  si  l’Escola  de  Postgrau  ajudarà  els  coordinadors  de 
màster a agilitzar els tràmits d’aquests màsters. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La  quarta  paraula  és  per  a  Aser  Clavero  Roluy,  que  intervé  a  títol  individual,  del 
col∙lectiu  de  PAS.  Diu  que  creu  que  hi  ha  una  confusió  entre  el  que  són  objectius 
estratègics  i els de caire operatiu,  i que s’hauria de concretar millor el que és un pla 
estratègic.  Pregunta  on  és  la  Vicegerència  d’Organització  i  vol  saber  si  es  nomenarà 
una persona o si es reestructurarà la Vicegerència de Persones actual. Dona les gràcies 
i acaba la intervenció. 
 
La cinquena paraula és per a Daniel Gamper Sachse, que intervé a títol individual, del 
col∙lectiu de PDI. Agraeix  la presentació del rector  i  li reconeix  la valentia de dirigir  la 
UAB en circumstàncies tan difícils. Sobre el model de priorització de places de lector, 
comenta que no li ha quedat clar quin és el criteri, perquè el rector ha parlat de mida 
dels departaments, però té entès que el factor determinant és la mida de les àrees,  i 
demana un aclariment sobre aquest tema. També entén que la qüestió de la renovació 
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de  la  plantilla  és  prioritari  i  planteja  el  problema  de  l’increment  de  la  contractació 
d’associats. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La  sisena  paraula  és  per  a  Jaume  Farrés  Vicén,  que  intervé  a  títol  individual,  del 
col∙lectiu de PDI. Agraeix la presentació del rector i comenta que li preocupa que en els 
objectius presentats no hi hagi cap mesura que ajudi a mantenir la qualitat docent en 
els  estudis  a  través  d’inversions.  Diu  que  sí  que  s’ha  parlat  dels  fons  COVID‐19 
destinats a la innovació tecnològica, medi ambient, etc., però li preocupa que aquests 
diners no es destinin a millorar la qualitat docent de la UAB. Comenta que tampoc s’ha 
parlat del PIU (Pla d’inversions universitàries), per renovar els edificis del campus que 
tenen més de cinquanta anys, ni s’ha concretat el que es vol fer en els projectes amb el 
Sincrotró ALBA. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La  setena  paraula  és  per  a  Pere  Ysàs  Solanes,  que  intervé  a  títol  individual,  del 
col∙lectiu  de  PDI.  Agraeix  al  rector  la  presentació  i  comenta  que  el  pla  presentat  és 
molt general. Diu que aquest pla estarà molt marcat per la COVID‐19 i que dona suport 
totalment a  la voluntat del rector de recuperar  la màxima presencialitat possible a  la 
UAB. Si el panorama no fos propici a augmentar la presencialitat, demana que es revisi 
l’organització  dels  serveis  essencials  al  campus,  per  assegurar  el  funcionament 
suficient dels  serveis necessaris per a  l’activitat docent  i de  recerca,  ja  sigui virtual o 
presencial. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La  vuitena  paraula  és  per  a  Josep  Rialp  Criado,  que  intervé  a  títol  individual,  del 
col∙lectiu  de  PDI.  Agraeix  al  rector  la  presentació  i,  com que  s’ha  fet  referència  a  la 
Normativa en matèria de càrrecs, informa que tres coordinadors de màsters oficials del 
Departament  d’Empresa  han  rebut  un  correu  en  què  se’ls  informa  d’una  nòmina 
negativa. Diu que  la Normativa no parlava d’un efecte retroactiu al gener del 2020  i, 
per  tant,  demana  que  es  facin  les  gestions  oportunes  per  retirar  aquestes  nòmines 
negatives. 
 
El moderador, Enric Marín, dona la paraula al rector per tal que pugui respondre. 
 
En resposta a Jordi Bartolomé Filella, el rector explica que s’ha ofert als agregats que 
vulguin passar a  funcionaris de  treure  la  seva plaça,  i que ara  s’està en el procés de 
veure quines places es creen. Diu que, amb aquesta acció, s’equilibren les diferències i 
es permet treure més places a concurs. Pel que fa al programa de sabàtics, respon que 
encara  no  n’hi  ha  cap,  però  que  espera  que  l’any  que  ve  es  pugui  fer.  Respecte  a 
l’aplicació EGRETA, diu que es tracta d’un programa comercial fet a mida per a la UAB 
que hauria  d’agafar  totes  les  dades  adquirides  sense problemes,  però  resulta  que  sí 
que n’està tenint. El rector anima els usuaris a transmetre les seves queixes a la unitat 
responsable, que té diverses persones treballant en el tema. 
 
En  resposta a  Jordi Gassiot Pintori,  el  rector diu que  també està molt preocupat pel 
tema de la seguretat i la salut, i creu que no s’ha de prioritzar l’activitat per sobre de la 
salut, sinó al contrari. Explica que aquest Equip de Govern creu que no s’ha de baixar 
mai  la  guàrdia  i  que  s’estan  complint  totes  les  mesures  de  seguretat  previstes 
legalment. Demana a Jordi Gassiot que, si no és així, l’avisi per rectificar. També li diu 
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que no hi  ha  cap problema per  fer  pública  la  informació.  Respecte  als  interlocutors, 
explica  que  s’ha  de  distingir  el  cap polític  dels  tècnics:  el  cap  polític  és  el  vicerector 
d’Organització,  Josep Vendrell. Pel que  fa a  la pregunta de si es  farà alguna cosa per 
complir els acords del Claustre, el  rector contesta que és clar que sí, que  farà el que 
estigui  a  les  seves  mans  per  complir‐los,  ja  que  el  Claustre  és  el  màxim  òrgan  de 
representació  de  la  UAB.  Contestant  la  pregunta  sobre  l’RLT,  el  rector  diu  que  es 
facilitaran  totes  les dades que  calgui  i  explica que  les places docents  tenen  funcions 
totalment  diferents  de  les  de  PAS,  i  que  el  seu  Equip  de Govern  entén  que  tots  els 
treballadors de la UAB són personal de la UAB i tots han d’actuar conjuntament per tal 
que la UAB funcioni i es faci una bona recerca i una bona docència; tots són necessaris; 
però que, a la pràctica, els paràmetres són diferents per l’especificitat de les funcions. 
Diu que, com que aquest Equip de Govern només porta un mes de mandat, ja podran 
parlar més endavant sobre aquest tema. 
 
En resposta a Gabriel Izard Granados, el rector diu que la internacionalització és molt 
important per ell,  i que el programa Study Abroad es va parar per les circumstàncies, 
però s’intentarà mantenir. Diu que, si la pandèmia millora significativament, es podrà 
treballar de nou per captar més estudiants al més aviat possible, i que l’ECIU University 
va en aquest sentit. Recorda que totes les idees que puguin aportar els membres de la 
comunitat seran benvingudes per l’Equip de Govern. Pel que fa als màsters propis de 
qualitat, comenta que és un tema que s’ha d’impulsar i que s’està fent des de l’Escola 
de Postgrau conjuntament amb la vicerectora. Diu que aquest Equip de Govern exigeix 
qualitat però també dona suport per aconseguir‐la. 
 
En resposta a Aser Clavero Roluy, el rector diu que sí que hi haurà una Vicegerència de 
Persones,  però  que  encara  no  pot  concretar  ni  qui  ni  què  ni  quan  ni  com,  perquè 
aquesta qüestió necessita una anàlisi profunda i calmada. 
 
En resposta a Daniel Gamper Sachse, el rector aclareix que té raó i que el criteri és la 
mida de les àrees de coneixement i no la dels departaments. El rector esmenta la seva 
voluntat de disminuir el nombre d’associats, i creu que l’única manera de fer‐ho és que 
es  produeixin  canvis  substancials  en  el  finançament,  ja  que  els  límits  de  la  taxa  de 
reposició  i  la  limitació en  la  capacitat de contractació han desaparegut actualment,  i 
per aquest motiu es  farà  l’RLT, per  fer públic quin és el personal que hauria de tenir 
cada departament i què és el que hi ha en realitat. En la feina feta fins ara, explica que 
han aparegut algunes  imprecisions pel que  fa a  la mida de  les àrees de coneixement 
que  estan  relacionades  amb  el  percentatge  de  personal  perdut  i  que  provoquen 
incongruències,  i  que  encara  no  hi  ha  una  solució  a  aquest  problema  però  s’està 
analitzant i s’hi buscaran solucions. 
 
En resposta a Jaume Farrés Vicén, el rector li demana que no es preocupi, que espera 
que canviï el model de finançament per poder fer accions específiques. Diu que el que 
no se sap encara és la quantitat de què es disposarà perquè depèn dels pressupostos 
de  la  Generalitat.  Es  compromet  a  ser  transparent  amb  les  dades  tot  establint 
mecanismes  informatius.  Explica  que  en  el  PIU  també  s’inclouen  les  inversions 
docents. Garanteix que aquest tema és prioritari per al seu equip. Pel que fa als grans 
projectes  amb  el  Sincrotró,  diu  que  encara  no  se’n  pot  concretar  res  perquè  no  ha 
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sortit  la convocatòria,  i que només ha volgut esmentar‐los a títol  informatiu del camí 
que es va seguint, però que són projectes que no costaran diners a la UAB. 
 
En  resposta a Pere Ysàs Solanes, diu que  la presencialitat és un  tema en què  tant el 
rector mateix  com  el  seu  equip,  i  en  especial  la  vicerectora Maria  Valdés,  han  anat 
insistint a  la Secretaria d’Universitats en les reunions de la CEPOA,  i que s’ha acordat 
que la universitat aparegui en la desescalada, i informa que el senyor Argimon diu que 
a  les universitats hi pot haver més presencialitat. El  rector diu que, quan comenci el 
segon semestre, és d’esperar que hi pugui haver més presencialitat. Pel que fa al tema 
dels  serveis,  està  d’acord  amb  el  doctor  Ysàs  i  li  diu  que  s’analitzarà  la  situació  i  es 
rectificarà el que sigui necessari. 
 
En resposta a Josep Rialp Criado, el rector diu que s’està treballant amb el Vicerectorat 
d’Economia i la unitat corresponent per resoldre l’error a què ha fet esment el doctor 
Rialp; que s’ha comès un error i s’arreglarà. 
 
El  moderador,  el  doctor  Marín,  obre  un  segon  torn  de  paraules  i  recorda  que,  en 
aquest cas, les intervencions han de ser d’un màxim de tres minuts. 
 
La primera paraula és per a Marta Bertrán Tarrés, degana de la Facultat de Ciències de 
l’Educació. Dona les gràcies al rector per la presentació i dona suport a la intervenció 
del doctor Rialp pel que fa a les nòmines negatives, ja que a la seva facultat també s’ha 
produït aquest error en cinc nòmines retroactives. Espera que es consideri un error  i 
que també s’arregli, com en el cas del Departament d’Empresa. Incideix en el fet que 
l’estructura de càrrecs influeix en la qualitat de la docència perquè ambdues activitats 
les fa el professorat,  i pregunta quan es revisarà  la Normativa en matèria de càrrecs. 
Comenta també que la Facultat de Ciències de l’Educació, tot seguint les instruccions 
d’anteriors  equips  de  govern,  ha  concentrat  estudis  amb  el  resultat  que  ara  tenen 
màsters  i  doctorats  amb  molts  estudiants,  però  la  nova  estructura  de  càrrecs  no 
permet compensar la feina feta pels coordinadors de màster i doctorat, fet que crea un 
desencís  pel  que  fa  a  la  gestió.  També dona  suport  a  la  intervenció  del  degà  Jaume 
Farrés pel que fa a la qualitat docent i a les inversions i, en el seu cas concret, demana 
més inversió en la renovació de material informàtic i tecnològic per adaptar‐se millor a 
la nova situació. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La  segona  paraula  és  per  a Montserrat  Rifà  Valls,  que  intervé  a  títol  individual,  del 
col∙lectiu de PDI. Agraeix  la presentació del rector. Comenta que hi ha trobat a faltar 
referències  a  la  dimensió  política  d’on  se  situa  la  UAB  en  un  context  més  ampli, 
específicament pel que fa a la Llei d’universitats i a les línies que està establint el nou 
ministre. Diu que sembla que ara és moment de concretar objectius i no de fer balanç, 
i  que  li  ha  semblat  que,  pel  que  fa  a  la  docència  universitària,  les  accions  previstes 
passen  pel  filtre  de  les  avaluacions,  monitoritzacions  i  acreditacions,  o  sigui,  per 
garantir un seguiment del que s’ha fet  fins ara. Afegeix que ha trobat a  faltar que es 
parlés del mapa dels estudis en el sentit de quina és  la visió de futur que hi ha, si es 
mantindrà  el  focus  en  la  transdisciplinarietat,  quina  serà  la  cultura  docent,  que  està 
canviant arran de la pandèmia, i com la millora de les infraestructures a través del PIU 
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haurien  de  consolidar  un  nou model  en  la  formació  de  l’educació  superior  que  fos 
singular per a la UAB i que la fes visible. Dona les gràcies i acaba la intervenció. 
 
La tercera paraula és per a Albert Branchadell Gallo, degà de la Facultat de Traducció i 
d’Interpretació. Dona les gràcies al rector per la presentació i dona suport al que han 
expressat els degans intervinents. Entén que, quan es parla de departaments petits, es 
parla  de  la  dimensió  humana  i  no  de  la  física.  Introdueix  la  qüestió  de  l’espai  del 
campus, que  li sembla que està mal repartit,  i pregunta si hi ha en perspectiva algun 
estudi  sobre  els  espais  que  té  la  UAB,  ja  que  el  rector  ha  esmentat  que  es  preveu 
incrementar els espais de residència al campus i, si això vol dir construir, demana que 
es  construeixi  alguna  cosa  per  compensar  les  facultats  raquítiques.  Aprofita  per 
preguntar al rector què passa amb els estudiants que han ocupat el Rectorat i amb les 
promeses que se’ls ha fet perquè marxessin. 
 
El moderador dona la paraula al rector, que, sobre les nòmines negatives, explica que 
s’està  treballant  per  donar  una  solució  a  tots  els  afectats,  i  que  no  es  discriminarà 
ningú. 
 
Sobre el tema de la revisió de càrrecs, i contestant a la degana Marta Bertrán, el rector 
comenta que el model actual només té un any, que l’Equip de Govern sap que el model 
té alguns problemes i, tot i que no pot concretar quan es revisarà, diu que serà durant 
el  2021.  Informa  que  s’ha  d’arribar  a  un  consens  per  poder  fer  el  repartiment  de 
manera coherent. Pel que fa al PIU i a les inversions, el rector creu que s’ha de fer una 
forta  inversió  en  les  TIC.  Afegeix  que  pot  garantir  que  es  farà  un  pla  estratègic  per 
poder arribar a tothom. 
 
Per contestar a Montserrat Rifà, el rector explica que està en contacte amb el ministre, 
tant directament com indirectament, perquè la UAB pugui donar la seva opinió sobre 
les  polítiques  del  Ministeri  per  tal  que  vagin  en  la  direcció  que  l’Equip  de  Govern 
considera correcta. Pel que fa al mapa d’estudis, el rector recorda que en campanya va 
dir  que  ara  era  el  moment  d’analitzar  i  treballar,  que  només  començarien  aquelles 
titulacions  que  fossin  estratègiques,  tot  especificant  que  podria  ser  o  a  través  de 
l’Aliança  4  Universitats  o  a  través  de  l’ECIU  University  o  de  projectes  realment 
diferenciadors sense tancar cap línia per causes estratègiques. 
 
En resposta al degà Albert Branchadell, el rector li confirma que la dimensió és humana 
i no física, i li explica que fa un any i mig va demanar una anàlisi d’espais de totes les 
facultats  i  edificis de  la UAB  i  creu que aquest mapa és bàsic per analitzar  i prendre 
decisions per  tal que els  recursos disponibles arribin a  tothom. Afegeix que aquestes 
dades seran públiques. Pel que fa a  incrementar els espais de residències al campus, 
diu que l’Equip de Govern pensa en residències fora del campus, no en invertir en més 
places ni en construir edificis, però que el que sí que pot succeir és que, degut als grans 
projectes  amb  el  Sincrotró,  s’alliberin  espais  al  campus,  perquè  alguns  serveis  es 
puguin traslladar allà sense cost per a la UAB. 
 
Respecte  a  l’alumnat  ocupant,  el  rector  informa  que  s’acaba  d’enviar  als  degans  la 
declaració, que  ja  s’ha publicat  al web.  Explica que,  de  les peticions de  l’alumnat,  la 
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meitat eren temes de mal funcionament i la resposta que l’Equip els ha donat ha estat 
que protestessin i que es miraria d’arreglar, però que no s’ha canviat res per res, que 
únicament se’ls ha transmès l’opinió de l’Equip de Govern, s’ha publicat la declaració i 
el  dia  8  de  gener  hi  haurà  una  reunió  amb  els  degans  per  parlar  de  diferents 
estratègies. Diu  que  els  estudiants  tenen demandes per  fer  i  reclamen  fer‐les  en un 
Consell de Govern extraordinari, però que ja se’ls ha comunicat que vehiculin aquestes 
peticions  a  través  dels  canals  establerts,  i  que  en  el  proper  Consell  de Govern  ja  es 
presentarien les qüestions, es debatrien i es votarien. Diu que del primer semestre hi 
ha poca cosa de què parlar, però que del segon trimestre sí que hi haurà més temes de 
què parlar, sempre en la direcció d’aconseguir que els estudiants de la UAB tinguin la 
millor formació possible. 
 
Sense més qüestions per tractar, el moderador passa al segon punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
2. Torn obert de paraules 
 
Els membres del Claustre no plantegen cap pregunta en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
Com que no hi ha cap més punt per tractar ni paraules demanades, el moderador dona 
la paraula al rector per tal que aixequi la sessió. El rector agraeix als 130 participants la 
seva presència durant més de dues hores de discurs. Diu que no pretenia prendre tant 
de protagonisme, però creu que és important mantenir any rere any les normes de la 
Universitat, que es puguin expressar  les opinions dels membres de  la comunitat, que 
l’Equip de Govern pugui explicar què vol  fer  i que hi hagi un  lloc on es debati  sobre 
com millorar la Universitat.  
 
Acaba desitjant bon Nadal  i  bona entrada d’any, que  tothom descansi  i  que es  cuidi 
molt. Dona  per  acabada  la  sessió  a  les  14.15 h,  de  la  qual,  com a  secretària,  estenc 
aquesta acta. 
 
 
 
 
 
 
La secretària general    
 
  Vist i plau 
  El rector 
 
 
 
 


